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Vážení rodiče, 
 
ne všichni jste mohli absolvovat včerejší den otevřených dveří, posílám Vám tedy pár řádek 
k přijímacímu řízení v roce 2024. Možná řada z Vás chce jít k nám na školu a informace se Vám mohou 
hodit. Zároveň lze domluvit DOD i individuálně. Rádi Vás školou provedeme.  
 

Nejčastější dotazy k přihláškám a přijímacím zkouškám, přijímacímu řízení a studiu na naší škole. 

 
Jak se budou podávat přihlášky v roce 2024? 
Nově budou tři možnosti jakým způsobem podat přihlášku a zároveň bude možné podat přihlášku až 
na tři školy.  
 
První možnost bude přes webovou stránku https://www.dipsy.cz/ kde si ověříte identitu přes IB nebo 
datovou schránku. V aplikaci najdete vše potřebné pro podání přihlášky. Po tomto úkonu budete již 
jen čekat, až Vám dorazí pozvánka na dva termíny přijímacích zkoušek.  Dva termíny zkoušek budete 
absolvovat i v případě, že si napíšete jen jednu školu. Pozvánka Vám přijde ideálně ze škol, které jsou 
nejblíž Vašemu bydlišti, pokud budou na těchto školách postačovat kapacity. Rozdělení uchazečů na 
školy, kde vykonají jednotkou přijímací zkoušku, dělá systém, ne školy. Pokud budete v systému výše 
uvedeným způsobem vedeni, obdržíte do něj veškeré výsledky v elektronické podobě. Celý spis  budete 
mít k dispozici. Do systému se  bude vkládat i naskenované vysvědčení.  
 
Druhou možností je vyplnění všech údajů v systému, vytisknutí přihlášky a donesení na školu, kterou 
máte na prvním místě. Takto se postupuje, když máte počítač, ale nemáte elektronickou identitu. 
Ředitel školy Vás v systému ověří a vše prakticky běží pak jako v prvním případě. 
 
Kdo nemá ani počítač s tiskárnou, tak donese do školy přihlášku v písemné podobě. Do školy, která je 
na prvním místě. Škola přepíše přihlášku do systému…. 
 
Velkou a zcela zásadní změnou je nutnost volby priority škol na přihlášce. Na prvním místě se uvádí 
škola, kterou chce uchazeč nejvíc, na druhém druhá v pořadí a na třetím ta nejméně preferovaná. 
Webová aplikace na základě výsledků zkoušek a bodů ze školní části přijímací zkoušky (nejčastěji body 
za vysvědčení) udělá pořadí uchazečů podle kapacit škol. V ideálním případě se tedy zařadíte do pořadí 
uchazečů tak, že splníte kritéria přijetí na všechny tři školy. Pokud se tak stane, budete automaticky 
z druhé a třetí školy definitivně vyškrtnuti a přijati budete jen na první školu. Pokud se na první školu 
„nedostanete“, nestačí počet bodů, ale na druhé škole budete mít bodů dostatek, tak automaticky Vás 
systém zařadí na druhou školu (případně až na třetí).  
 
Nebude to jako dosud, že jste byli přijatí na dvě školy a vybíráte si po zveřejnění výsledků. Přijatí bude 
jen na jednu školu. Pokud se odhlásíte, nemůžete jít na druhou v pořadí, ani když tam splníte podmínky 
přijetí. Není tedy možné se odvolávat na nenastoupená místa. Tato místa nebudou. Kdo se vzdá místa, 
musí čekat na vyhlášení druhého kola, což nemusí vůbec nastat.  
 
15. května zveřejní školy na webu a ve škole na nástěnce výsledky. Žádné rozhodnutí o přijetí či 
nepřijetí se vydávat nebude. Odvolat se bude možné jen z důvodu pochybění na straně organizátora, 
zadávajícího… 
 

https://www.dipsy.cz/
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Vyplatí se nějaká strategie podávání přihlášek. Jakou školu dát na první místo, jakou na druhé…? 
Nevyplatí. Naopak. Jak je uvedeno výše, tak na každé škole vzniká pořadí dle reálných výsledků. Pokud 
si dáte svojí prioritní školu až na druhé místo, a záložní školu na první místo, protože cítíte více šancí 
k přijetí na záložní školu, je to zásadní chyba. Pokud splníte kritéria přijetí i na Vaši vysněnou školu na 
druhém místě a současně se dostanete na záložní školu na prvním místě, musíte zůstat na té „záložní“ 
škole. Vaše místo na vysněné škole na druhém místě propadne automaticky ve prospěch někoho 
jiného. Pořadí dávejte skutečně podle priority!  
 
Proč si vybrat gymnázium? 

 Je to ideální varianta pro radikální zvýšení pravděpodobnosti v desítkách procent toho, aby 
student dostudoval vysokou školu. Toto je statisticky prokazatelné.  Není podstatné, zda se žáci 
ze středních škol dostanou na vysokou školu, ale zda ji dostudují. Dostane se téměř každý, kdo 
někam chce… 

 Gymnázia jsou bezpečné školy, studenti jsou na podobné mentální úrovni, mají různé zájmy, 
kterými se mezi sebou inspirují.  

 Absolvent gymnázia s mnoha hodinami volitelných předmětů má i víc matematiky než 
průmyslovky či lycea. Tito absolventi jsou velmi dobře, nadprůměrně, připraveni na studium všech 
oborů od technických, přes přírodovědné i humanitní.  

 
Proč si vybrat naše gymnázium? 

 Moto školy - vlídná náročnost. 

 Zkušenosti s IVP pro sportovce, dlouhodobě nemocné, mladé vědce… 

 Mnoho možností nad rámce studia: jazykové kurzy, DofE, knihovna, zkušebna, sporty, exkurze, 
výlety, projektové dny, vědomostní soutěže, sportovní soutěže, výměny a zahraniční projekty, 
školní festival, pořádání sbírek a charitativních akcí 

 Příznivé školní klima. 

 Ve výuce se zaměřujeme víc na obsah než na formu. Silný akcent na neformální vzdělávání. 

 ISIC. 

 Studentský parlament. 

 Nehodnotíme žáky podle toho, jakou mají známku. 

 Jazyky, laboratoře, volitelné předměty od 3. ročníku, ve čtvrtém redukce povinných předmětů a 
koncentrace na předměty volitelné. 

 Maturita z TV, HV, VV, Moderních dějin, připravujeme MZ z Mediální výchovy, možnost všem 
studentům uplatnit certifikát z cizích jazyků. 

 Úspěšnost našich maturantů u MZ je téměř 100 %. Naši absolventi se umí učit, mají široký přehled 
a „ví, co neví“.   

 Školní psycholožka – školní poradenské pracoviště  

 Vidíme to tak, že životní problémy a komplikace patří k životu a jsme připraveni je řešit ve 
spolupráci s žákem a rodinou. Hledáme, jak věci udělat jdou a ne proč nejdou. Zároveň 
dodržujeme jasně dané školní i mimoškolní právní mantinely.  

 Nevodíme studenty za ručičku a snažíme se jim vštěpovat soběstačnost a odpovědnost. 
 
Jaká jsou kritéria přijetí na GPdC Tábor? Podrobně kritéria najdete do 31. 1. na webu školy, ale 
v základu to bude takto: Maximální počet přijatých uchazečů 4letého oboru bude 60, bilingvního = 
6letého 30 a 8letého oboru také 30 uchazečů. Za matematiku a češtinu v rámci JPZ může žák obdržet 
maximálně 2 x 50 bodů. Za vysvědčení 20 bodů. Za každou dvojku na vysvědčení se strhává jeden bod, 
za trojku dva body… Diplomy a výsledky ze soutěží letos neakceptujeme. Při stejném součtu bodů na 
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stejném místě v pořadí uchazečů budou rozhodovat dílčí kritéria (počet bodu z M, pak z ČJ, body za 
vysvědčení...) 
 
Potřebuji na bilingvní obor znalost fr. jazyka? O čem tento obor vlastně je? 
Bilingvní obor představuje dvojjazyčné vzdělávání v českém a francouzském jazyce. Při hodinách se 
používá jiných metod výuky, které odpovídají metodám na školách ve Francii. Pracuje se více s textem, 
s učivem. Častěji se pracuje do hloubky, ale ne v takovém rozsahu jako v českém vzdělávacím systému. 
Důraz je kladen na argumentaci a práci s různými materiály. Počítá se s velmi aktivním přístupem žáka 
v hodinách. Tento postup se aplikuje v předmětech vyučovaných ve fr. jazyce. Česky vyučované 
předměty mají spíše českou metodiku. První dva roky je rozšířená výuka fr. jazyka a začíná se zcela od 
začátku. Bilingvní studium tedy není jazyková škola, ale určitá alternativa ke klasické výuce s prvky 
francouzského vzdělávacího systému. Nejedná se primárně o humanitní ani jazykový obor. Více 
informací najdete na webu fr. sekce. 
 
Má moje dítě skutečně předpoklady pro studium na gymnáziu v primě? 
Je to poměrně jednoduché, pokud udělá přijímací řízení, tak ano. Zkoušky jsou udělané chytře a 
poměrně dobře ukazují, zda děti mají studijní předpoklady. Výjimka zde na 100 % potvrzuje pravidlo.  
 
Jak škola komunikuje? Všem rodičům na email uvedený v přihlášce posílám během přijímacího řízení 
dílčí informace k jednotlivým fázím tohoto procesu, abych proceduru „polidštil“. Přijímací řízení je 
proces od podání přihlášky, přes složení přijímací zkoušky, případné odvolání. Přijímací řízení běží 
podle správního řádu a na základě školského zákona a vyhlášky (jsou i na webu školy). Pokud nejste 
přívrženci elektronické komunikace, tak se nic neděje. Všechny povinné písemné informace obdržíte 
v systému nebo v listinné podobě poštou. E-maily jsou nástavbou naší školy.  
 
K čemu slouží nahlédnutí do spisu? Nahlédnutí do spisu se umožňuje rodičům a uchazečům. 
Uskutečňuje se před zveřejněním výsledků. Spis obsahuje všechny listinné a digitální materiály, které 
jsou v té době vyrobeny a známy (Vaše přihláška, zadání testu a vyplněný výsledkový arch, opravený 
výsledkový arch, bodový zisk z českého jazyka, matematiky). Spis neobsahuje pořadí uchazečů a nelze 
sdělit, zda uchazeč byl, nebo nebyl přijat. O nahlížení do spisu se vyhotovuje písemný záznam a vkládá 
se do spisu. Vše budete mít ve webové aplikaci.  
 
Jak škole dáme vědět, že naše dcera/syn bude u Vás studovat? Tím, že de facto nelze nenastoupit, aniž 
by došlo ke ztrátě pokusu v daném kole přijímacího řízení (druhé kolo nemusí ani nastat), se nepočítá 
s tím, že by žák nenastoupil, když bude přijat. Prakticky to lze očekávat u uchazečů do víceletých 
gymnázií, kde mohou uchazeči zůstat i po přijetí na základní škole. Naše škola to bude ověřovat 
odevzdáním návratky, kde si budou uchazeči vybírat druhý jazyk, stravovaní… 
 
Jaká je pravděpodobnost, že se na gymnázium dostaneme? Počty uchazečů na všechna gymnázia na 
Táborsku jsou několik let zpět velmi podobné. Není však důležité, kolik je uchazečů na PZ, ale kolik jich 
chce skutečně na škole studovat. Letos to bude platit na 200 %. Nenechte se tím stresovat. Domnívám 
se, že drtivá většina studijních typů se dostane na jedno z gymnázií nebo lyceí. Pokud to nebude škola 
na prvním místě tak na druhém. 
 
Gymnázium je náročné. Je pravda, že se tam z toho „všichni“ hroutí? 
Mít ze všeho jedničku je velmi náročné, znamená to, že veškeré učivo zvládne žák skutečně výborně, 
vše umí, dovede a zná. Vyžaduje to buď mimořádné nadání, nebo velkou dávku učení (někteří se učí 
moc rádi). Zcela zásadní však je, zda je nutné, aby měl žák vše za 1. To si musí studenti a rodiče sami 

https://www.gymta.cz/cz/francouzska-sekce/z-cinnosti-sekce/vyucujici
https://www.zakonyprolidi.cz/cs/2004-500
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rozhodnout. My učitelé to ve škole vidíme tak, že je dobré dosáhnout maxima možného, ale při 
zachování času na své koníčky, přátele, rodinu, spánek, čas odpočinku, ZUŠky… Nehodnotíme známkou 
kvalitu člověka.  Hodnotíme výsledky vzdělávání, u výchov více s přihlédnutím ke snaze a píli. 
Doporučujeme, aby si studenti našli nějakou oblast, kde ve vyšších ročnících více rozvíjí svůj talent. 
Naši absolventi patří mezi vrstevníky na vysokých školách často mezi nejlépe připravené studenty ze 
střední školy.  
 

 

 

 

Hezké dny a šťastnou ruku při podávání přihlášek.     

 

RNDr. Petr Nývlt, Ph.D., ředitel školy 


